
L’any 2020, a les infermeres de tot el món,  ens 

ha de portar  l’assoliment dels objectius que la 

Campanya Nursing Now desenvolupa a tot el 

món: 

 Reconeixement social. 

 Presència de les infermers a les taules de de-

cisió. 

 Millores laborals. 

 Desenvolupament professional real.  

Per tot això, aquest any l’API Taulí s’ha proposat 

donar suport i treballar qualsevol iniciativa que 

tingui  alguna d’aquestes fites. 

Recordeu infermeres,   

AQUEST 2020 ES EL NOSTRE ANY! 
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S’acaba de publicar el docu-

ment del grup Nursing Now Ca-

talunya on es presenten els ob-

jectius operatius de cada línia 

establerta per Nusing Now.  Tots 

pretenen millorar la salut de la 

població i potenciar l'ex-

cel·lència de les cures inferme-

res.  

https://www.consellinfermeres.cat/wp-content/uploads/objectius-Nursing-Now-Catalunya-catala.pdf
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El curs d’anglès científic 

per a infermeres està a 

punt de començar! 

Esperem que sigui profitós 

per totes i tots els que us 

heu animat a fer-ho. 

 ELECCIONS AL COIB 2020, UNA ACCIÓ DE COMPROMÍS 

Si vols demanar el vot per correu, clica aquí per obtenir el full de 

sol·licitud i porta’l al despatx del Comitè d’empresa (2º Planta Santa Fe) 

per fer l’enviament. 

https://www.coib.cat/ca-es/el-col-legi/portal-de-transparencia/historic-eleccions-la-junta-de-govern/eleccions-2020.html
https://pbcoib.blob.core.windows.net/coib-publish/invar/20c1c550-4052-4176-a49d-3c086a9a1af9


 

Encarna Mayor: ‘’Aquesta és una professió per estimar-la i cuidar-la’’ 

L’Encarna Mayor, infermera molt estimada a la institu-

ció, es jubila d’aquí a deu mesos. Des de l’API hem 

parlat amb ella perquè ens expliqui la seva trajectòria 

i perquè ens faci una valoració d’aquests anys al Taulí 

i d’aquesta nova etapa que ara se li presenta.  

Nascuda a Moià de pares provinents d’Almeria, va 

arribar a Sabadell de molt petita, i va estudiar infer-

meria a l’Escola Epione del 1974 al 1977. Mentre en-

cara feia la carrera, va començar a fer pràctiques a 

la Mútua, on va quedar-se a treballar, perquè llavors 

era l’època en què les monges començaven a sortir 

dels centres sanitaris, i com que faltava personal, s’o-

ferien llocs de feina a joves que encara estudiaven. 

Més tard, quan es va crear el Taulí, va començar a 

treballar a les plantes de cirurgia, -ella va ser una de 

les primeres en fer-ho-, i s’hi va quedar. 

Entrevista realitzada per  LAIA FONT 
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Quan li preguntem pels inicis en la professió i per la opinió que en té ara, diu que sem-

pre li ha agradat molt. ‘’He sigut una persona molt vocacional. Ja de petita m’agra-

dava. Jo veia a les infermeres i se m’il·luminaven els ulls’’, recorda. I en quant a l’opi-

nió que en té ara, després de tants anys, pensa el mateix. ‘’Algunes diuen que s’han 

cremat, però a mi mai m’ha passat’’, admet, tot i que sí que hi va haver una etapa 

en que va cansar-se, però llavors va demanar un canvi de lloc, i al tornar ‘’va renéixer 

aquella Encarna dinàmica i amb ganes’’, comenta. 

L’Encarna sempre ha estat molt involucrada en tot. Als inicis, quan era estudiant i ja 

treballava, es va adonar amb unes companyes que estaven ocupant un lloc de feina 

que no els pertanyia, perquè implicava molta responsabilitat i a elles encara els falta-

va molt per aprendre. Llavors va començar a participar en protestes perquè no con-

tractessin a més estudiants, i com a acte reivindicatiu va deixar la feina i se’n va anar 

a treballar a la Mútua de Terrassa, tot i que va estar-hi només dos mesos. ‘’Jo era molt 

jove, tenia només 19 anys, era la primera experiència laboral i sortir de l’hospital em 

va espantar. A més, em van posar a quiròfan i jo el que volia era treballar a unitats 

d’hospitalització’’, explica.  

Com que a la Mútua hi faltaven molts professionals, va tornar a treballar-hi, i amb els 

canvis que van començar a tenir lloc a la institució, fruit de la sortida de les monges, 

l’Encarna es va interessar en buscar maneres d’anar incorporant el que aprenia a la 

teoria cap a la pràctica, tot i que diu que va ser difícil, perquè encara es conserva-

ven normes i estructures rígides. 
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Durant la seva època a la Mútua, l’Encarna també va ser supervisora, però ho va dei-

xar als pocs mesos, perquè diu que no li va agradar gens: ‘’Era una feina molt dirigida, 

jo tenia massa companyerisme amb la gent, i a més era molt jove’’ 

Quan es van fusionar els centres sanitaris i es va crear la corporació, va participar i va 

ser membre independent del Comitè d’empresa durant dos anys, però llavors ho va 

deixar i es va fer sòcia de l’API. Va ser membre de la junta durant cinc anys, els quals 

van ser una experiència molt bona per a ella. ‘’L’API buscava donar a conèixer els 

problemes més professionals de les infermeres: què ens motivava, què ens movia, què 

es podia tirar endavant. Problemàtiques que podíem arreglar amb la direcció o entre 

les mateixes infermeres’’.  

Però també menciona les dificultats d’aquella tasca. ‘’És molt difícil perquè tens mol-

tes barreres i sempre s’ha de cedir en algunes coses’’, diu. ‘’És molt difícil treballar 

amb una empresa que és estàtica i que es mou poc a l’hora de donar-te condici-

ons’’, afegeix, fent referència sobretot a l’etapa del desenvolupament, que per a ella 

va ser ‘’una de les més dures’’, perquè la direcció no els oferia el que volien, els mem-

bres del comitè van començar a disgregar-se, va haver-hi conflictes, i a més l’empre-

sa demanava condicions molt estrictes per passar d’un nivell de carrera professional a 

l’altre, i molt poca gent ho aconseguia.  

La seva trajectòria també s’ha desenvolupat molt en l’àmbit de la formació. L’Encar-

na sempre ha buscat formar-se, i a la vegada ha fet molta docència interna per a les 

companyes i la resta de treballadors de l’hospital. També ha estat al servei de Control 

d’Infeccions. Durant l’època en què es va fer la “campanya d’higiene de mans”, es 

va formar i va estar dos anys completament integrada en aquesta àrea. 

‘’Però per la meva forma de ser, el que a mi sempre m’ha agradat és estar en con-

tacte directe amb el pacient’’, admet. I això ho ha fet durant molts anys, sobretot a 

cirurgia, tot i que ara ja fa cinc anys que va demanar un canvi i que està treballant a 

l’Hospital de Dia d’Oncologia. ‘’Suposo que va ser per cansament o per l’edat, però 

sempre hi ha límits, i a vegades les coses no flueixen com vols, en quant a la formació 

que has fet, als coneixements que la gent adquireix i que llavors no posa en pràctica, 

a les maneres de treballar, a l’estructura d’organitzar les hores de treball, a la unifica-

ció de les unitats...’’, explica, com a motius per la decisió que va prendre. ‘’Però l’ex-

periència va suposar renovar-me de nou i tornar a estar activa fins ara, que finalitzo la 

meva carrera’’, diu amb entusiasme. 

Quan li preguntem què canviaria de la institució, opina que hi hauria d’haver més fle-

xibilitat, que la direcció fos més pròxima a la infermera, i que hi hagués més control en 

les maneres de treballar, entre els serveis, les unitats i els professionals. ‘’Et donen molta 

autonomia, que l’has de tenir, però a l’equip hi hauria d’haver més directrius per unifi-

car les formes de fer’’, opina, i comenta que als inicis n’hi havia més, però que es van 

anar diluint. I afegeix que també falta ‘’més il·lusió per fer’’, per exemple en quant a 

formació interna, ja que creu que és molt justa per la gran quantitat de professionals 

que hi ha a l’hospital. 
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‘Tot i així, fent valoració de la seva trajectòria, remarca que tot el que s’emporta del 

Taulí es positiu: ‘’Companyes, amigues, estar reconeguda per molta gent’’. ‘’M’he 

mogut molt amb aquesta feina, la institució m’ha ajudat molt, i jo també he posat de 

la meva part per formar-me i ajudar a formar als companys, en el que he pogut i en el 

que he sapigut fer’’, segueix. ‘’D’aquí me’n porto un molt bon record’’, afirma. 

Ara que es jubila, l’Encarna se sent il·lusionada. ‘’Em sento molt bé amb la feina feta, i 

deixar-ho és trist, però també en tinc ganes, perquè també tinc moltes altres coses a 

fer, perquè tinc una altra vida a fora’’ diu amb emoció. ‘’Jo crec que arriba un mo-

ment a la vida en què has de reflexionar i veure que tot són etapes, i no mirar enrere, 

o només fer-ho per veure com de bonic n’ha sigut, perquè jo tornaria a fer-ho, torna-

ria a ser infermera’’, afegeix. 

Com a consell per als més joves i per als que estiguin començant en la professió, reite-

ra la importància de no caure en comentaris com ‘’mai més tornaria a ser infermera’’ 

o ‘’m’he equivocat de professió’’, perquè segons ella, aquesta és una professió de 

molta responsabilitat que ha de ser valorada com es mereix. Per tant, recomana als 

que se sentin així que es prenguin un descans o que s’ho replantegin.  

‘’És una professió per sentir-la, per abocar-te a la gent i per actuar sempre amb dolçor 

cap al pacient’’, diu, fent referència a la responsabilitat d’educar i gestionar tant el 

pacient com la seva família, tant a l’hospital com quan tornen al domicili. Tot i que 

aquesta visió es perdi cada vegada més, lamenta, perquè ‘’el temps de feina de les 

infermeres està completament basat en l’assistència’’. Per a ella, més enllà dels tecni-

cismes, el més bonic de la professió és ‘’poder ajudar i que el pacient i el seu entorn 

siguin el centre’’. ‘’Aquesta és una professió per estimar-la i cuidar-la’’, conclou. 

 RELLEU DE DELEGATS SINDICALS (LOL) A L’API TAULÍ 

La nostra companya Montse Solà ence-

ta una nova etapa professional fóra de 

la CSPT, passant el relleu com a delegat 

a la Loli Vicente. 

 

SORT MONTSE, BENVINGUDA LOLI! 



 RESUM D’ACTIVITAT GLOBAL DE L’API TAULÍ 
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L’activitat de la Junta de l’API Taulí des de la seva constitució al maig de 

l’any 2019 ha estat: 

 100% d’assistència a les reunions del Comitè d’Empresa (CE), tan 

plens com permanents. 

 100% de participació en reunions de comissions i grups de treball 

com a representants del CE: 

 Comissió de mobilització horitzontal, de jornada laboral i regis-

tre de jornada. 

 Comissió d'igualtat. 

 Comissió de seguretat i salut. 

 Comissió de recursos humans. 

 Valoració de desenvolupament professional GP2. 

 Comissió d'aplicació de sentència. 

 Comitè institucional de Formació. 

 100% de participació en representació de API Taulí en: 

 Consell professional. 

 S’han mantingut reunions conjuntes amb Direcció d’Infermeria i de 

Recursos  Humans (RRHH). 

 S’han realitzat reunions amb RRHH. 

 S’han dut a terme accions formatives: 

 Jornada “La infermeria en positiu: re-il·lusionar-se pel treball”. 

 Dues edicions del curs  de 20h “Introducció a la Recerca Infer-

mera” 



 RESUM D’ACTIVITAT GLOBAL DE L’API TAULÍ 
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 S’han editat 3 butlletins “INFOAPI”. 

 S’han presentat al registre tres sol·licituds  a RRHH i/o Consell de 

Govern en relació a la convocatòria de places de GP2 i una en re-

lació al procés de selecció de Direcció d’Infermeria. 

 S’ha donat resposta al 100% de consultes realitzades per associa-

des i associats. 

 S’ha modernitzat la imatge de l’API Taulí amb un nou logo. 

 S’ha fet un calendari amb les  infermeres com a principals protago-

nistes. 

 GRÀCIES A TOTES I 

TOTS PER FER-HO 

POSSIBLE! 
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 ESDEVENIMENTS D’INTERÈS 

https://www.enfermeria21.com/evento/vii-congreso-internacional-virtual-iberoamericano-de-enfermeria/
https://eventos.unex.es/39411/detail/xi-congreso-extremeno-y-vi-hispano-luso-de-enfermeria.html
http://aeepyci.org/event/i-jornada-aeepyci-liderazgo-enfermero-en-prevencion-y-control-de-infecciones-nuevos-retos/


Pàgina 10 

 EL PROPER INFOAPI AL MES DE MARÇ! 


